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REVISTA PRESEI 

 

 Situaţia de la DNA, discutată în guvern. Tudorel Toader, chemat în faţa premierului Dăncilă: „Sunt îngrijorată 
şi nu mă simt confortabil” 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, va avea, joi, la întoarcerea din Japonia, o discuţie cu premierul Viorica Dăncilă, 
privind situaţia din DNA. Ministrul a fost chemat de urgenţă în România pentru a lua măsuri privind conducerea 
instituţiei. 
„Cred că nu trebuie să avem o discuţie prin telefon, îl aştept pe domnul ministru Toader şi mâine vom avea o 
discuţie”, a precizat premierul, miercuri seara. 
Dăncilă a precizat că se va întâlni cu Toader înainte de şedinţa de Guvern. 
„În funcţie de cele discutate, vă daţi seama că nu pot să mă antepronunţ. Domnul ministru Tudorel Toader va 
vorbi de argumentele pe care le-a luat în calcul. Dar îi voi solicita să aibă o declaraţie în ceea ce priveşte decizia 
dumnealui, după ce vom avea o discuţie în prealabil”, a răspuns Viorica Dăncilă, întrebată dacă va lua o decizie 
mâine în ceea ce priveşte situaţia din DNA. 
De asemenea, aceasta a declarat că nu s-a discutat acest subiect în şedinţa CEX. Întrebată dacă Toader ar trebui să 
discute despre situaţia din DNA şi în coaliţie, Dăncilă a răspuns că, în primul rând, ministrul Justiţiei ar trebui să 
discute cu ea. 
„Nu cred că pot eu să spun dacă cineva poate sau nu mai poate conduce DNA. Pentru mine este important că 
cetăţenii trebuie să aibă în continuare încredere în instituţiile statului, trebuie să aibă încredere în justiţie, nu 
trebuie să vorbim despre întreaga justiţie, să acuzăm întreaga justiţie, dar trebuie să redăm credibilitatea 
oamenilor în justiţie. Eu, ca prim-ministru, sunt îngrijorată şi nu mă simt confortabil, aşa cum am spus, în 
momentul în care am văzut că pot fi făcute probe pentru un prim-ministru”, a adăugat Viorica Dăncilă. 
Chestionată cu privire la un posibil dosar al său în acest context, Dăncilă a susţinut că orice este posibil. 
„Orice e posibil, dacă acolo a existat un precedent, poate exista şi al doilea precedent, dar eu cred că toate aceste 
detalii le poate da cineva care este îndreptăţit să o facă, adică ministrul Justiţiei”, a declarat premierul. 
Procurorul şef al DNA, Laura Codruţa Kovesi, a declarat, miercuri seara, că nu a avut o discuţie cu ministrul 
Justiţiei privind înregistrările apărute în ultima perioadă, în care procurorii DNA sunt acuzaţi de trucarea unor 
probe. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Justiţiei şi-a întrerupt vizita în Japonia și se întâlneşte astăzi cu premierul 
Premierul Viorica Dăncilă ar urma să aibă o discuţie, joi, înaintea şedinţei de Guvern, cu ministrul Justiţiei, 
Tudorel Toader, de la care așteaptă „o declaraţie în ceea ce priveşte decizia” legată de Direcţia Naţională 
Anticorupţie, informează news.ro. 
Procurorul şef al DNA, Laura Codruţa Kovesi, a declarat, miercuri seară, că nu are niciun motiv să demisioneze 
pentru că a respectat legea, iar întrebată despre o posibilă decizie de revocare a sa, ea a răspuns că „ministrul 
Justiţiei ştie ce criterii are în vedere, dacă are în calcul aceasta variantă”. 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat, miercuri seară, că va avea o discuţie privind DNA cu ministrul Justiţiei, 
Tudorel Toader, joi, înaintea şedinţei Guvernului, ea evitând să se pronunţe dacă va exista o decizie privind 
revocarea şefei DNA, Laura Codruţa Kovesi.  
„Domnul ministru Toader mâine va fi în ţară şi vom avea o discuţie înaintea şedinţei de Guvern, domnul ministru 
va vorbi despre argumentele pe care le-a luat în calcul (...) Îi voi solicita domnului Tudorel Toader să aibă o 
declaraţie în ceea ce priveşte DNA”, a declarat Dăncilă, care i-a cerut ministrului Justiţiei să îşi întrerupă vizita în 
Japonia şi să revină în ţară. 
Viorica Dăncilă a mai spus că este îngrijorată atunci când vede că „pot fi fabricate probe împotriva unui prim-
ministru”. 
„Nu cred pot eu să spun dacă cineva poate sau nu mai poate conduce DNA. Pentru mine este important ca 
cetăţenii să aibă încredere în instituţiile statului, să aibă încredere în justiţie. Trebuie să le redăm oamenilor 
credibilitatea în justiţie. Eu sunt îngrijorată, nu mă simt confortabil cand văd că pot fi făcute probe pentru un 
prim-ministru”, a mai afirmat premierul. 
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La rândul său, liderul PSD Liviu Dragnea a spus, miercuri, că se aşteaptă ca ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, să 
facă "ce trebuie făcut” în ceea ce priveşte posibila revocare din funcţia de şef DNA a Laurei Codruţa Kovesi. 
„Mă aştept să facă ceea ce crede că trebuie făcut, condus de bunul simţ şi de experienţa pe care o are şi de ceea 
ce se întâmplă în societate şi în justiţie”, a declarat Liviu Dragnea la intrarea în sediul PSD, întrebat dacă se 
aşteaptă ca ministrul Justiţiei să ceară revocarea din funcţie a Laurei Codruţa Kovesi. 
Dragnea a spus că Tudorel Toader este unul dintre cei mai îndreptăţiţi să ia o decizie. „Cred că este unul dintre cei 
mai îndreptăţiţi şi mai formaţi oameni din România în acest moment pentru a lua o decizie argumentată într-un 
fel sau altul”, a mai spus liderul PSD. 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat, luni, la Antena 3, referindu-se la acuzaţiile vizând DNA, că nu 
sesizează Inspecţia Judiciară pentru că ar însemna o întârziere, spunând că are ca variante să prezinte oricând 
raportul privind DNA sau să prezinte în Parlament raportul privind Ministerul Public, conform legii. El a precizat că 
raportul va conţine o măsură, fără a spune care va fi aceasta. 
Procurorul şef al DNA, Laura Codruţa Kovesi, a susţinut, miercuri seară, o conferinţă de presă în care a spus că nu 
are niciun motiv să îşi dea demisia, pentru că a respectat legea în tot ceea ce a făcut. 
Ea a afirmat că în acest scandal nu este vorba despre Kovesi, ci despre „asaltul asupra justiţiei”. 
„Nu cred că acest atac este întâmplător, asistăm la un festival disperat al inculpaţilor, în care inculpaţii spun părţi 
de adevăr. Aici nu este vorba despre Kovesi  sau despre procurorul şef al DNA. DNA nu este un om, este o 
instituţie şi cred în acest lucru. Acest atac nu este despre Kovesi şi despre procurorii care şi-au făcut treaba, ci 
vizează îngenuncherea poporului român şi umilirea cetăţenilor”, a declarat Kovesi. 
Întrebată de jurnalişti dacă ştie la ce raport a făcut referire Tudorel Toader, Kovesi a spus că nu ştie şi că nu a mai 
discutat cu ministrul Justiţiei. 
„Nu ştiu despre ce raport este vorba, nu am discutat cu ministrul Justiţiei. Singura discuţie a fost în faţa 
dumneavoastră, la CSM, când s-a dezbătut raportul de control. De atunci nu am mai avut nicio discuţie cu 
ministrul, nu mi s-au cerut date, informaţii”, a declarat Kovesi. 
Întrebată dacă Toader ar avea motive pentru revocarea sa, ea a spus: „Ministrul trebuie să răspundă”. 
De asemenea, întrebată dacă este pregătită pentru orice decizie a ministrului Justiţiei, Kovesi a răspuns: „Nu am 
avut nicio discuţie cu ministrul Tudorel Toader, nu mi-a cerut explicaţii. Am avut o discutie cu procurorul general 
al României, i-am spus că urmează să ăi trimitem o informare. Sunt aici de patru ani, am un mandat pe care 
trebuie să îl duc la bun sfârşit. Ministrul Justiţiei ştie ce criterii are în vedere, dacă are în calcul aceasta variantă”. 
Scandalul vizând DNA s-a declanşat după ce Antena 3 a difuzat, duminică seară, o înregistrare cu fostul deputat 
PSD Vlad Cosma, care susţine că procurorii Mircea Negulescu şi Lucian Onea de la DNA Ploieşti ar fi încercat să 
facă dosare în baza unor „probe fabricate” pe numele unor politicieni şi oameni de afaceri, între care Sebastian 
Ghiţă. Vlad Cosma a susţinut, de asemenea, că şeful DNA Ploieşti, Lucian Onea, i-ar fi cerut să modifice 
documente şi probe care ar fi fost folosite ulterior în dosar. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Parlamentul oferă SUPER IMUNITATE judecătorilor Curții Constituționale 
Senatul a adoptat o inițiativă legislativă prin care se modifică Legea de organizare a Curții Constituționale. 
Judecătorii CCR nu mai pot fi arestați sau trimiși în judecată decât cu aprobarea plenului Curții Constituționale și 
cu votul a două treimi dintre judecători. 
Legea a fost adoptată cu 91 de voturi pentru și 19 împotrivă. 
”Art.66. - (1) Judecătorii Curţii Constituţionale nu pot fi arestaţi sau trimişi în judecată penală decât cu 
încuviințarea plenului Curții Constituționale, la cererea ministrului justiției, sesizat de procurorul general al 
Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie. 
(2) Încuviințarea prevăzută la alineatul precedent se dă cu votul a două treimi din numărul judecătorilor Curții 
Constituționale, după ascultarea judecătorului în cauză.  
(3) Pentru infracțiuni comise de judecătorii Curții Constituționale urmărirea penală și trimiterea în judecată se 
face numai de către PICCJ, iar competența de judecată aparține Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie 
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(4) În caz de infracțiune flagrantă, judecătorii Curții Constituționale pot fi reținuți și supuși percheziției, ministrul 
Justiției informându-l de îndată pe președintele Curții Constituționale și solicitând, dacă este cazul, încuviințarea 
plenului Curții pentru urmărirea penală și arestarea prevăzute la alin 1. 
5. Judecătorul trimis în judecată penală poate fi suspendat prin decizia plenului Curții Constituționale adoptată cu 
votul a două treimi dintre membrii Curții. În cazul unei decizii de achitare, suspendarea încetează, iar în cazul unei 
decizii definitive de condamnare, mandatul de judecător al Curții încetează de drept”, arată noua prevedere 
legislativă. 
De asemenea, judecătorii Curții Constituționale vor avea un mare beneficiu și după încheierea mandatului. 
Aceștia pot intra automat în avocatură sau notariat, fără examen. Avantajul este intrarea în notariat, pentru că 
aici se intră foarte greu. 
”După încetarea mandatului ca urmare a exprirării termenului pentru care a fost numit, judecătorul Curții 
Constituționale poate opta pentru intrarea în avocatură sau notariat, fără examen”. 
Totodată, la expirarea mandatului, un judecător al Curții Constituționale va primi o sumă egală cu șase 
indemnizații lunare, dar și dreptul de recalculare a pensiei, pe baza salariului încasat ca judecător CCR. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Şefa DNA Codruţa Kovesi, în scandalul privind acuzaţiile de falsificare de probe: Nu am niciun motiv să-mi dau 
demisia. Asistăm la un festival al inculpaţilor/ Despre înregistrările difuzate de DNA: Nu vă confirm dacă este o 
autorizare a judecătorului sau nu 
La trei zile de la izbucnirea scandalului din jurul DNA care a pornit de la acuzaţiile de falsificare a probelor, Laura 
Codruţa Kovesi dă primele explicaţii publice. Laura Codruţa Kovesi, procurorul şef al DNA, a declarat că DNA a 
acţionat conform legii, nefiind falsificate probe, susţinând că informaţiile din ultima perioadă reprezinta un atac 
care vizează îngenuncherea statului român şi umilirea societăţii. Legat de Vlad Cosma, cel de la care a pornit 
informaţia privind falsificarea de probe, Kovesi a declarat că, după condamnarea în primă instanţă, membrii 
familiei Cosma vizaţi de anchetă au încercat să obţină un act care să-i ajute la reducerea pedepsei. Kovesi a 
precizat că Vlad Cosma a făcut mai multe denunţuri. 
"Vlad Cosma a făcut mai multe denunţuri la DNA. A venit din proprie inţiativă şi a făcut denunţuri. Nu a fost căutat 
de procurori. Nu pot să va confirma in cate dosar a primit identitate protejata. Într-un dosar, cel discutat in 
ultimele zile, a avut cel de martor protejat. Cosma Vlad a avut calitatea de martor în 12 dosare ale DNA. A fost 
trimis în judecată în dosare ale DNA. Acesta este motivul pentru care se prezenta la DNA Ploieşti. După 
pronunţarea sentinţei de condamnare care nu e definitviă, membri acestei familii, aceşti inculpaţi condamnaţi în 
primă instanţă au început diverse demersuri pentru a obţine un act care să-i ajute să obţină o pedeapsă mai 
mică", a declarat Laura Codruţa Kovesi. 
Procurorul şef al DNA a precizat că a cerut şi primit un raport privind activitatea DNA Ploieşti în cazurile 
mediatizate, în care au fost vizaţi Andreea Cosma, Mircea Cosma şi Vlad Cosma, documentul fiind trimis şi către 
procurorul general al României. 
Laura Codruţa Kovesi a declarat că, în dosarul în care Mircea Cosma şi Vlad Cosma au fost condamnaţi în primă 
instanţă, cei doi au ridicat excepţii de nelegalitate în faza de camera preliminară, acolo unde judecătorii stabilesc 
dacă procurorii au întocmit în mod legal rechizitoriu şi dacă au administrat conform legii probe, menţionând că 
acestea au fost respinse şi că se refereau la situaţiile invocate recent în spaţiul public. 
Kovesi a reluat informaţia conform căreia persoane din anturajul familiei Cosma au mers la DNA, menţionând că 
au încercat sa "intimideze procurorii sub forma unor avertizare de difuzarea în mass-media a unor înregistrări 
trunchiate, colaje, de natură să compromită procurorii şi ofiţerii care au lucrat în anchetă". 
"Inculpaţii au trecut la aplicare planului şi au devoalat propriile lor fapte de şantaj. E unul dintre motivele pentru 
care inculpatul Cosma, care a fost audiat în calitate de martor protejat luni, i s-a ridicat protecţia pentru că şi-a 
devoalat singur identitatea", a mai spus Kovesi. 
Cum a răspuns şefa DNA la acuzaţia că a falsificat probe din dosare 
Laura Codruţa Kovesi, procurorul şef al DNA, s-a apărat de acuzaţiile privind falsificarea de probe, menţionând că 
DNA a acţionat conform legii, nefiind falsificate probe, susţinând că informaţiile din ultima perioadă reprezinta un 
atac care vizează îngenuncherea statului român şi umilirea societăţii. 
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"Tot timpul am respecat legea, nu se falsifică probe în DNA, pentru oricine încalcă legea se iau măsurile legale. Nu 
cred că acest atac este întâmplator. Asistăm la un festival disperat al inculpaţilor, în care persoane trimise în 
judecată, condamnate, spun părţi de adevăr. Nu e vorba de Kovesi sau procurorul şef al DNA. DNA nu este un om, 
este o instituţie şi cred în acest lucru. Acest atac nu este despre Kovesi, ci despre procurorii care şi-au făcut treaba 
în ultimii ani şi vizează îngenuncherea statului român, umilirea societăţii. De ce suntem atacaţi? Că ne-am făcut 
treaba. Justiţia este într-un asalt de peste un an de zile. Dacă ne uităm cine atacă, vedem inculpaţi condamnaţi, 
trimişi în judecată, oameni care au bani, resurse, posibilităţi şi doresc decredibilizarea actului de justiţie. Azi, se 
pare că nu e atât de grav dacă eşti acuzat sau condamnat", a spus Kovesi. 
Kovesi, despre înregistrările prezentate de DNA: S-a respectat legea când s-a realizat înregistrarea 
Procurorul şef al DNA, Laura Codruţa Kovesi, a declarat, miercuri, privind înregistrările făcute publice de DNA, 
referitoare la publicarea unor materiale legate de procurori ai Direcţiei, că acestea au fost făcute legal, fără a 
preciza dacă vor fi folosite în dosarul de şantaj. 
 
Întrebată dacă înregistrarea prezentată luni are bază juridică, Kovesi a răspuns: "Toate activităţile s-au derulat 
conform legii, nu pot să vă confirm sau infim dacă există ordonanţă a judecătorului sau alt act. S-a respectat legea 
când s-a realizat această înregistrare". 
"Nu vă confirm sau infim dacă este autorizare din partea judecătorului. Codul de procedură penală prevede mai 
multe posibilităţi de a face înregistrări, unele urgente. În comunicarea publică respectăm ghidul, ocazie cu care 
apreciem ce informaţii pot fi publice şi ce nu", a precizat Kovesi. 
"Procurorul care face anchetă va decide ce probe pot fi utilizate în cauză. Nu pot spune dacă vor fi folosite (n.r. în 
dosarul de şantaj)", a completat procurorul şef al DNA, Kovesi precizând că orice comunicare publică este 
responsabilitatea ei. 
Vlad Cosma a prezentat, duminică, mai multe înregistrări, acuzând că procurorul DNA Ploieşti Lucian Onea i-ar fi 
cerut să modifice acte, probe care ar fi fost folosite ulterior în dosarul lui Sebastian Ghiţă. DNA a precizat, luni, 
într-un comunicat de presă, că fostul deputat a prezentat denaturat situaţia. 
DNA a publicat şi o transcriere a unei discuţii dintre o persoană din anturajul lui Mircea Cosma şi un ofiţer de 
poliţie de la ST Ploieşti - 09.02.2018: 
Persoană: … Duminică iese pe televizor. Şi-au făcut nişte înregistrări, nişte chestii de genul ăsta… şi vor să iasă pe 
televizor să distrugă pe toată lumea. 
… N-am ce să fac! Că asta… că n-au… Au făcut, au aranjat tot! Să… Vor să iasă duminică, să iasă pe televizor cu ele. 
… Nici nu v-am spus!… Şi dacă va fi un scandal foarte mare şi o băşică foarte mare, care va exploda, pentru că el 
are nişte chestii foarte, foarte… 
… O să iasă un scan… o să iasă un scandal fantastic, că se duce la presă, care presa e împotriva voastră! Şi o să fie 
o… întreg scandal. Eu acuma vă spun decât… vă spun… vă trag un semnal de alarmă… Adică, ce puteţi să faceţi?… 
că nu puteţi să le faceţi, că el le are… Oricum sunt toate date, montate… 
… Ei au ce au, că… ăla mi-a zis: ”…Domn’e (…) nu mi-au dat nici măcar o caracterizare pentru tata!” 
… Dumneavoastră trebuie să înţelegeţi, că nu e de glumă! Au făcut nişte discuţii mari pe la C.S.M., pe la 
CONSILIUL MAGISTRATURII, pe la ÎNALTA CURTE… tot felul de discuţii… cu S.R.I.-ul… s-au înţeles… au fost toţi, 
împreună, la SEBI GHIŢĂ, în… în ăsta, cum îi spune? În… ă… în SERBIA. 
… Au avut pe-acolo discuţii… le-a arătat… au montat împreună… Sunt montate oficial cu ăia după la R.T.V., cu 
GÂDEA, de la ANTENA 3… Deci, nu… nu e un scăndăluţ! 
… E ditamai regia făcută! O să transmită două posturi în direct… şi ROMÂNIA TV… şi ANTENA 3! ANTENA 3 o să fie 
în direct, cu totul, absolut…! 
… Doamna… trebuie găsită o variantă prin care să scăpaţi de ăştia după cap, că o să vi se rupă picioarele la toţi! 
Credeţi-mă, s-au făcut nişte…! 
Ofiţer DNA: Ce variantă? Care ar fi varianta? 
Persoană: Nu ştiu! Să-l lăsaţi, dracu’, în pace! 
…trebuie să ne aşezăm undeva, să căutăm o variantă, să pice la o pace, să facă într-un fel, că o să vadă ce recul o 
să aibă prima… 
….Duminică apare… Trebuia să apară pe data de 15… eu ştiam ceva, n-am fost sigur… da’ am avut noi… ne-a 
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amânat nouă procesu’… şi acum avem pe 18 proces… şi s-ar putea să fie ultimul, că încep dezbaterile şi… a zis … 
„Ce să mai fac cu alea, dacă mă duc la puşcărie?” 
…Cu cât ajungi mai sus, căderea e în jos… şi eu acuma vă spun în felul următor… asta, aşa… fac o discuţie… şi uit că 
am făcut-o! Vedeţi-vă de pielea dumneavoastră, că sunteţi la fel de băgată ca şi ceilalţi! 
… Este vorba şi de serviciul, şi de salariile, şi …[neinteligibil]…, şi de familia dumneavoastră. 
…Da! Eu, cu ochii mei am văzut! Mi-e milă de dumnea… Eu vă spun cinstit! Vedeţi-vă de pielea dumneavoastră! 
…Oamenii-s nebuni! Nu vă daţi seama ce filme au făcut, ce discuţii, ce îmbârligări! Au discuţii cu CIUTACU, cu… cu 
nu ştiu care, cu nu ştiu care, cu nu ştiu care, cu nu ştiu… cu douăzeci de inşi… cu VICOL, cu BLAGA, cu UDREA, cu 
BICA, care intră în direct de nu ştiu unde, cu PONTA, care nu ştiu ce vine să zică. O să fie un scandal monstru! N-au 
vrut să facă chestia asta c-a picat Guvernu’ şi n-au vrut să …[neinteligibil]… una cu alta! Cu DRAGNEA, care îi cere 
schimbarea lui KÖVESI… cu înregistrări, în care discută NEGULESCU la telefon… 
… E ticluită ca lumea şi sunt pregătiţi rău de tot! 
… Şi după ce vedem primul set şi vedem impactul care este… o să vă dau un telefon, că vin… şi vedem. 
O altă transcriere a unei discuţii dintre o altă persoană din anturajul familiei Cosma şi un procuror ST Ploieşti - 
29.01.2018 arată că: 
Persoană: Nu! Problema e că… o să înceapă un mare scandal la ANTENA 3… şi v-au filmat… şi pe 
dumneavoastră…...Nu ştiu! Au intrat doi… cablaţi cu interfoane, cu camere, cu tot… 
… Intră şi GHIŢĂ de la BELGRAD, în direct… S-a dus VOICULESCU acolo… Adică, e o chestiune amplă, care e numa’ 
pe D.N.A. Ploieşti!.... VLĂDUŢ COSMA. Are termen în februarie şi acuma vrea să dea drumul… 
…Şi… concluziile ajung la KÖVESI. că de aia s-a dus VOICULESCU, că vor să... habar n-am!… ă… ştiu doar că o să le 
dea drumu’… la ANTENA 3, la GÂDEA, …, tot se duc, fac repetiţii… montaje. Serios! 
… Da, nu ştiu. Că miza e alta, miza e de distrugere, nu de cancan! 
… Adică, nu e o situaţie de cancan, că vor să dea nişte înregistrări! Ideea e să-l distrugă pe domnul ONEA… nu 
ştiu!… să ajungă la KÖVESI… Dacă e şi VOICULESCU băgat… şi GHIŢĂ… în treaba asta, e o chestiune mai serioasă! 
Nu e făcută doar aşa, de… VLĂDUŢ! 

 
Kovesi despre Negulescu: Nu am primit reclamaţii. Când a venit la DNA, nu era o cercetare în curs 
Procurorul şef al DNA, Laura Codruţa Kovesi, a declarat, miercuri, referitor la conduita lui Mircea Negulescu, 
procurorul înregistrat de mai mulţi martori şi incuplaţi, că în momentul în care acesta a venit la DNA, toamna 
anului 2015, nu era vizat de nicio cercetare. 
Am luat măsuri şi înainte, deşi nu pot să fiu prezentă cu fiecare procuror DNA după-amiază acasă, când vorbeşte 
cu denunţătorii la tel, am luat măsuri şi când s-a întâmplat un astfel de incident. (..) Nu e normal ca un incident 
izolat sau un procuror care nu a realizat că trebuie să aibă o altă atitudine, să distrugă munca procurorilor. În 
momentul în care Negulescu şi-a început activitatea în DNA, avea o vechime de 20 de ani în magistratură, ceea ce 
înseamnă că 20 de ani a fost verificat şi de şefii ierarhici şi de Inspecţia Judiciară şi la momentul la care a început 
activitatea la DNA nu era nicio cercetare în curs şi nu am primit nicio sesizare privind conduita sa, a declarat Laura 
Codruţa Kovesi. 
Procurorul şef al DNA a precizat că nu e normal ca un incident izolat sau un "procuror care nu a realizat că trebuie 
să aibă o altă atitudine să distrugă munca altor anchetatori". 
"Nu am avut nicio discuţie cu Mircea Negulescu şi Vlad Cosma despre modul de anchetă. Această speculaţie apare 
într-o înregistrare făcută probabil în sediul PCA Ploieşti, la un moment la care procurorul Negulescu nu era 
procuror în DNA, nu îl cunoşteam, nu puteam să am o discuţie cu acesta", a mai spus Kovesi. 
Kovesi: În acest moment nu am toate elementele pentru a îi cere procurorului şef al DNA Ploieşti, Lucian Onea, 
să demisioneze 
Întrebat dacă ar fi cazul să solicite demisia procurorului şef al DNA Ploieşti, Lucian Onea, aşa cum s-a întâmplat în 
cazul lui Mircea Negulescu, procurorul şef al DNA, Laura Codruţa Kovesu a spus că nu are toate elementele pentru 
a face acest lucru. 
Laura Codruţa Kovesi a declarat că i-a cerut lui Mircea Negulescu să demisioneze după apariţia primelor 
înregistrări care îl vizau, considerând că anumite pasaje au arătat un comportament care nu e compatibil cu 
statutul procurorilor DNA. 
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Întrebată de ce nu aplică aceeaşi măsura şi în cazul lui Lucian Onea, şeful lui Negulescu, Kovesi a precizat:" DNA nu 
înseamnă Negulescu. În acest moment, nu am toate elementele pentru a îi cere lui Onea să plece din DNA sau să 
demisioneze pentru că apar înregistrări în care spune 'da, bine'". 
Principalele declaraţii: 
 Voi face câteva precizări cu privire la informaţiile apărute în spaţiul public. 
-Urmare a informaţiilor apărute în spaţul public am solicitat un raport scris de la DNA Ploieşti. 
- În urma informaţiilor pe care le-am primit astăzi voi face câteva precizări. 
-La serviciul teritorial Ploieşti au fost instrumentate mai multe cauze în care inculpaţii au fost implicaţi. Într-un 
dosar, Vlad Cosma a fost trimis în judecată pentru trafic de influenţă, alături de Mircea Cosma. Cei doi au fost 
condamnaţi la 5 ani, respectiv 8 ani. Cauza este în faza procesuală a apelului. 
 
- Vreau să menţionez că în această cauză, cererile şi excepţiile ridicate în cameră preliminară au fost respinse. S-a 
constat că probele administrate au fost administrate legal. 
- Aceşti inculpaţi care fac acuzaţii nereale au invocat cereri şi excepţii care au fost respinse. Inculpatul Vlad Cosma 
a avut calitate de martor în 12 dosare DNA. 
- De multe ori din proprie iniţiativă Vlad Cosma a formulat denunţuri 
 - Procurorii nu au cedat pentru că ştiu că nu au falsificat probe 
 - Procurorii şi poliţiştii de la Ploieşti nu s-au temut. Inculpaţii au devoalat propriile acte de şantaj. 
- Procurorii din DNA nu falsifică probe. Modul în care lucrează este supus controlului judecătoresc. Este în curs o 
verificare a IJ. Am făcut ce prevede legea: orice suspiciune de abatere disciplinară este cercetată de IJ.  
- Am declarat la preluarea mandatului toleranţă zero la corupţie şi neprofesionalism. 
-Cred că sunt probleme în toate instituţiile, important este cum te raportezi la ele.  
- n ultimii 4 ani DNA a obţinut cele mai bune rezultate, peste 70 de demnitari au fost trimişi în judecată, 2 
premieri, 11 ministri restul senatori şi deputaţi. 
- Este o coincidenţă că în ultima perioadă s-au pronunţat condamnări pentru inculpaţi dintr-un anumit partid 
politic? Întreb. 
- Nu cred că acest atac e întâmplător. Asistăm la un festival al inculpaţilor. Acest atac nu e despre Kovesi, vizează 
îngenuncherea statului român şi umilirea cetăşenilor. Justiţia e sub un asalt.  
Despre înregistrările prezentate de DNA - nu vă confirm dacă este o autorizare a judecătorului sau nu. Există şi 
alte mijloace. Putem decide ce informaţii sunt sau nu publice. Este un dosar în lucru, colegul care face ancheta va 
decide ce probe va folosi.  
- Despre înregistrările cu Onea şi Negulescu - Sunt supoziţii. Neg în totalitate. Nu am avut nicio discuţie cu 
procurorul Negulescu sau cu Vlad Cosma. Probabil sunt făcute la Parchetul Curţii de Apel. 
- De câte ori a denunţat Vlad Cosma şi a primit reducerea la jumătate a pedepsei, de ce a primit martor cu 
identitate protejată? Vă veţi da demisia? - A venit din proprie iniţiativă. Nu pot să vă confirm în câte dosare a 
primit identitate protejată. Într-un dosar, cel discutat în ultimele zile, a avut identitate protejată. 
- Nu e vorba de Kovesi, e vorba de asaltul asupra justiţiei. Nu am niciun motiv să-mi dau demisia.  
- De câte ori a denunţat Vlad Cosma şi a primit reducerea la jumătate a pedepsei, de ce a primit martor cu 
identitate protejată? Vă veţi da demisia? - A venit din proprie iniţiativă. Nu pot să vă confirm în câte dosare a 
primit identitate protejată. Într-un dosar, cel discutat în ultimele zile, a avut identitate protejată. 
- Nu e vorba de Kovesi, e vorba de asaltul asupra justiţiei. Nu am niciun motiv să-mi dau demisia. 
- Aţi fost acasă la Sebastian Ghiţă? - E momentul să-mi rezerv dreptul să nu răspund la afirmaţiile mincinoase ale 
inculpaţilor.  
 - Înregistrările arată că e vorba despre alt dosar? - Eu mă refer la dosarul la care Mircea Cosma şi Vlad Cosma au 
fost trimisi in judecată. În dosarul despre care se face vorbire este o verificare a Inspecţiei Judiciare în curs. Am 
spus că procurorii nu falsifică probe, dacă concluzia IJ e alta, o să vedem. 
- Deocamdată, nu am nicio certitudine că aceste înegistrări sunt reale. Faptul că un inculpat acuză un procuror, nu 
înseamnă că sunt adevărate. 
-În momentul în care au apărut aceste înregistrări, am cerut explicaţii în scris. 
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- Câteodată avem procurori care nu respectă legea, dar luăm măsuri imediat. Eu le răspund oamenilor, nu 
inculpaţilor. 
-Nu am avut nicio discuţie cu ministrul Justiţiei, nu mi-a cerut nicio informare. Dacă sunt în această funcţie, sunt 
pregătită pentru această funcţie Dl ministru are competenţa de a face o propunere de revocare. Nu a cerut 
nimeni o informare despre această situaţie.  
- Singurele explicaţii pe care eu le-am dat au fost către procurorul general al României, legea nu prevede alte 
proceduri, si Inspecţiei Judiciare 
- Aţi avut discuţii cu preşedintele României? Nu am avut discuţii nici cu preşedintele României, nici cu ministrul 
Justiţiei, ci doar cu procurorii de la Ploieşti şi cu procurorul general al României căruia i-am trimis o informare 

 
Totul a început, duminică seara, cu procuroarea DNA, Mihaiela Iorga, care a acuzat-o pe şefa Direcţiei de dirijarea 
dosarelor. 
Au urmat dezvăluirile fostului deputat PSD Vlad Cosma care a făcut publice înregistrări cu procurori DNA Ploieşti 
care i-ar fi falsificat dosare. 
În final, Sebastian Ghiţă, în prima intervenţie publică de la fuga din ţară, a susţinut că Laura Codruţa Kovesi, care 
pe vremuri venea la el acasă, conduce un sistem represiv.  DNA s-a apărat susţinând că este victima unei 
manipulări şi a unor încercări de şantajare a procurorilor, prezentând stenogramele unor discuţii cu asa-zişi 
mesageri ai lui Vlad Cosma. 
Scandalul a repus pe tapet posibilitatea revocării Laurei Codruţa Kovesi. Ministrul Justiţiei a fost chemat de 
urgenţă în ţară de premierul Viorica Dăncilă după casacada de acuzaţii la dresa DNA şi a şefei acesteia, iar mai 
mulţi lideri PSD, între care Codrin Ştefănescu şi Şerban Nicolae, au cerut demiterea imediată.  
(Sursa: Mediafax) 
 

 Șefa CSM, mesaj FERM pentru politicienii care cer revocarea lui Kovesi din funcție 
Președintele Consiliului Superior al Magistraturii (CSM), Simona Marcu, a transmis joi un mesaj politicienilor care 
cer revocarea șefei DNA, Laura Codruța Kovesi, din funcție. 
„Să aștepte derularea mecanismelor prevăzute de lege”, a spus Marcu,  întrebată fiind ce le transmite 
politicienilor care cer revocarea din funcție a șefei DNA. 
De asemenea, Simona Marcu a solicitat tuturor instituţiilor din sfera autorităţii judiciare ca, în limitele legale şi cu 
respectarea drepturilor persoanelor, să urgenteze procedurile care ar putea reda încrederea cetăţenilor în 
sistemul judiciar. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Dragnea propune CONGRES extraordinar al PSD în martie: Voi cere şi un vot de reconfirmare/ Membrii CExN 
al PSD, luaţi prin surprindere  
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat, miercuri, înainte de şedinţa Comitetului Executiv PSD, că va propune 
convocarea unui congres extraordinar în martie, dorind redefinirea şi relansarea programului de guvernare. 
Dragnea a precizat că va cere şi un vot de reconfirmare în funcţia de preşedinte PSD. 
"Voi propune în CEx convocarea unui Congres extraordinar. Asistăm de o perioadă bună de timp la dezbateri în 
societarea românească care este plină de turbulenţe, dezbateri în domeniul justiţiei, fiscalităţii, educaţiei şi PSD 
trebuie să aibă o poziţie bine definită. Vreau să redefinim şi să relansăm programul de guvernare. Vreau să 
eliberăm societatea românească de presiuni nedemocratice şi ilegitime. Vreau să angajăm PSD în cel mai ambiţios 
program de dezvoltare din istoria României", a afirmat liderul PSD. 
Întrebat dacă în cadrul congresului va cere un vot de reconfirmare ca preşedinte al partidului, Dragnea a răspuns: 
"Categoric da". 
"Azi definim o comisie de organizare a congresului, dacă e cazul, şi o comisie pentru modificarea statutului. 
Principalul motiv pentru care vreau să fac acest Congres este că este cadrul cel mai bun ca şi cei care au făcut şi 
transmis scrisori să vină să le dezvolte", a completat preşedintele PSD. 
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 Preşedintele PSD Liviu Dragnea: În CExN vor fi propuneri privind încetarea activităţii unor secretari de stat 
Liderul PSD Liviu Dragnea a anunţat, miercuri, înaintea CExN al PSD, că în cadrul şedinţei se vor face propuneri 
privind încetarea activităţii unor secretari de stat, în urma evaluării prezentate în acest for. 
„Azi vom avea o evaluare a activităţii secretarilor de stat şi propuneri pentru ca activitatea unora dintre ei să 
înceteze”, a spus Dragnea, înaintea şedinţei. 
La rândul său, premierul Viorica Dăncilă a precizat că deciziile în privinţa secretarilor de stat vor fi luate în urma 
prezentării analizei în CExN. 
„O să vedem care este analiza, ce aduce nou această analiză. Luăm o decizie şi după o să vă comunic. Tocmai 
acum vrem această analiză să vedem dacă sunt disfuncţionalităţi, care sunt, care sunt motivele şi vom comunica 
mai multe după şedinţă”, a spus Dăncilă. 
„Am venit cu promisiunea să respect programul de guvernare şi voi fi atentă la implementarea fiecărui punct din 
programul de guvernare. Cred că trebuie să-l ducem mai departe, fiecare ministru să-şi urmărească obiectivele pe 
care le are în programul de guvernare, pentru că suntem o echipă şi trebuie ca pe fiecare minister în parte să avem 
îndeplinite punctele”, a adăugat Dăncilă. 
Membrii CExN al PSD, surprinşi de propunerea pentru organizarea unui congres extraordinar 
 Liderii social-democraţi au fost luaţi prin surprindere, miercuri, înaintea şedinţei Comitetului Executiv Naţional al 
PSD, de propunerea preşedintelui partidului, Liviu Dragnea, privind organizarea unui congres extraordinar în luna 
martie, unii dintre ei exprimându-se împotriva acesteia. 
”Congres <la termen> cred că mă întrebaţi, nu?”, a fost prima reacţie a vicepreşedintelui PSD Doina Pană. 
Când jurnaliştii i-au spus că Liviu Dragnea a făcut acest anunţ, Pană a afirmat că este ”prima oară” când aude de 
această propunere. 
Întrebată dacă este nevoie de organizarea unui congres extraordinar, ea a spus: ”Având în vedere că urmează un 
an electoral, e posibil. Nu ştiu. Nu m-am gândit, dar sigur vom discuta la CExN”. 
Liderul PSD Argeş, Şerban Valeca, a fost un alt lider surprins de întrebarea jurnaliştilor. 
”O să vedem care este motivaţia. Am aflat şi eu - acum vin de la Parlament în maşină. O să vedem care este 
motivaţia şi dacă... s-ar putea să fie nevoie pentru să spunem revigorarea documentelor programatice ale 
partidului. N-are legătură neaparat cu guvernul sau... Nu ştiu care este motivaţia... Trebuie să ne spună 
motivaţia”, a declarat Valeca. 
Fostul ministru al Transporturilor, Felix Stroe, s-a exprimat împotriva organizării congresului extraordinar: ”Nu 
este nevoie. Partidul este unit, avem un preşedinte ales... Pentru ce ne trebuie congres?”. 
O poziţie similară a avut şi liderul PSD Vâlcea, Constantin Rădulescu: ”A fost congres!”. 
Dumitru Buzatu, preşedintele PSD Vaslui, a afirmat că nu a auzit propunerea lui Liviu Dragnea. 
”N-am auzit să fie vreo nevoie atât de presantă în momentul acesta, dar, dacă ştiţi ceva, să-mi spuneţi şi mie”, a 
spus Buzatu. 
După ce a fost informat de anunţul liderului social-democraţilor, Dumitru Buzatu a afirmat că propunerea va fi 
analizată în cadrul CExN. 
”Atunci va propune lucrul acesta şi vom discuta. Evident dacă va propune lucrul acesta ne va da şi motivaţia 
necesară. Nu e propunerea mea şi nu aş vrea să iau pe seama mea această propunere. Depinde ce se doreşte. 
Dacă dorim să accelerăm (n.r. programul de guvernare), au fost nişte momente foarte complicate care au dus la 
unele întârzieri şi din punctul acesta de vedere”, a reacţionat Buzatu. 
De asemenea, el a precizat că nu s-a pus problema unui vot de încredere. 
În schimb, Rovana Plumb a susţinut necesitatea organizării unui congres extraordinar. 
”România are nevoie de un proiect major şi eu susţin propunerea pe care a făcut-o dl preşedinte Liviu Dragnea şi 
sper să avem un congres care să aibă un rezultat al construcţiei pentru România”, a spus Rovana Plumb. 
Ea a afirmat că printre punctele de pe ordinea de zi a congresului nu se va afla alegerea preşedintelui executiv şi a 
vicepreşedinţilor. 
”În niciun caz. Partidul are deja conducere, inclusiv preşedintele partidului care e ales de toţi membrii PSD”, a mai 
punctat Plumb. 
(Sursa: Mediafax) 
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 RUPTURĂ între Dăncilă și Dragnea: 'N-am vorbit despre schimbări punctuale, n-aş putea să spun un număr' vs. 
'Sunt 27 de secretari de stat care vor fi înlocuiţi' 
Premierul Viorica Dăncilă pare să fie în contradicție cu Liviu Dragnea pe tema schimbărilor secretarilor de stat! În 
timp ce Dăncilă a declarat, după CEX al PSD, că nu s-a vorbit despre schimbări punctuale în rândul celor aflaţi în 
funcţii, Liviu Dragnea o contrazice și precizează că vor fi schimbați fix 27 de secretari de stat din cei aproape 100. 
"S-a văzut locurile care sunt vacante, s-a făcut o evaluare a miniştrilor secretari de stat. Deocamdată nu am vorbit 
despre schimbări punctuale. Am văzut care este situaţia la fiecare minister în parte. Avem ministere unde avem 
nevoie de secretari de stat, sunt posturi vacante. Nu aş putea să spun un număr, pentru că nu am făcut o evaluare 
numerică", a afirmat Dăncilă, după şedinţa Comitetului Executiv Naţional al PSD. 
Șeful PSD vine cu o altă relatare din CEX-ul la care a participat și Dăncilă. 
"Am finalizat evaluarea secretarilor de stat. Sunt 27 de secretari de stat care vor fi înlocuiţi din 96. Mai sunt 2-3 
cazuri în care vor mai fi discuţii zilele următoare", a precizat Dragnea la finalul şedinţei Comitetului Executiv 
Naţional al PSD. 
Întrebat de ce sunt înlocuiţi aceşti secretari de stat, Dragnea a spus: "Din mai multe motive". 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Tăriceanu: Trebuie să elucidăm aspectul implicării politice a conducerii SPP/ Patru secretari de stat ai ALDE 
vor fi schimbaţi, nu au performat 
Preşedintele Senatului, Călin Popescu-Tăriceanu, a declarat că Birourile Permanente Reunite vor discuta, joi, 
despre înfiinţarea unei comisii de anchetă privind activitatea SPP, precizând că trebuie elucidat care este aspectul 
implicării politice a conducerii Serviciului. 
Întrebat dacă se discută joi despre înfiinţarea unei comisii de anchetă privind SPP şi care este poziţia ALDE, 
Tăriceanu a răspuns: „Vă pot confirma. Va fi un punct pe ordinea de zi, este aspectul implicării politice a 
conducerii Serviciului şi sigur, trebuie ca aceste lucruri să le elucidăm. Dacă Birourile Permanente Reunite de 
mâine vor aproba, atunci paşii următori sunt bine cunoscuţi”. 
Preşedintele Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, a anunţat, miercuri, că a stabilit împreună cu şeful Senatului , 
Călin Popescu Tăriceanu, convocarea şedinţei Birourilor Permanente Reunite ale Parlamentului, la ora 12.00, 
pentru a înfiinţa comisia de anchetă privind activitatea SPP. 
„Astăzi am decis împreună cu domnul preşedinte Tăriceanu să convocăm birourile permanente reunite, la ora 
12.00, pentru înfiinţarea comisiei de anchetă privind SPP şi a activităţii domnului Pahonţu şi daca a implicat 
instituţia în activităţi dincolo de sfera atribuţiilor legale”, a declarat, miercuri, liderul PSD înaintea şedinţei 
Comitetului Executiv al PSD. 
Tăriceanu: Patru secretari de stat ai ALDE vor fi schimbaţi, nu au performat 
Preşedintele ALDE, Călin Popescu-Tăriceanu, a anunţat, miercuri, că patru secretari de stat ai formaţiunii vor fi 
schimbaţi în zilele următoare, deoarece nu au reuşit să performeze pe partea profesională şi politică. 
„Cel mai important punct de pe ordinea de zi a şedinţei Biroului Politic a fost evaluarea secretarilor de stat. Aşa 
cum am mai anunţat, astăzi o parte din rezultatele evaluării le-am dat. I-am felicitat pe cei care au performat bine 
pe cele două componente importante, adică pe partea profesională - activitatea în instituţia unde funcţionează şi 
cealaltă componentă - activitatea politică. Avem câţiva colegi care profesional sunt apreciaţi, dar nu au activitate 
politică deloc şi aceste posturi sunt politice. Prin urmare, le-am cerut să îşi revizuiască atitudinea pentru că altfel 
putem să îi promovăm directori în ministerele respective. Sunt unii care nu au trecut acest examen şi care în 
următoarele zile vor fi schimbaţi din posturi, dar nu am să fac anunţurile acum. Cred că sunt patru (din 14 - n.r), 
sunt posturi de secretari de stat sau asimilate funcţiilor şefi de agenţii sau vicepreşedinţi, adjuncţi de agenţii care 
au ranguri echivalente”, a susţinut Tăriceanu, după şedinţa Biroul Politic Executiv al ALDE. 
Liderul ALDE a precizat că cei care nu au primit calificative satisfăcătoare la evaluare vor reveni în organizaţiile de 
partid. 
„Cei care nu au primit calificative satisfăcătoare la niciuna din cele două componente îi trimitem la organizaţie. Nu 
e neapărat o penalizare, dar nu au reuşit să performeze acum, mai capătă experienţă şi în viitor vor avea 
posibilitatea să dea dovadă de mai bine”, a adăugat Călin Popescu-Tăriceanu. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Ministrul Finanţelor: Toate lucrurile legate de Formularul 600 vor fi clarificate săptămâna viitoare 
Ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici, a declarat miercuri că toate lucrurile care acum sunt controversate în 
legătură cu regimul fiscal privind declararea şi plata veniturilor, generate de Formularul 600, vor fi clarificate 
săptămâna viitoare, astfel încât niciun contribuabil să nu fie afectat. 
„Într-un timp foarte scurt, săptămâna viitoare, vom prezenta un document public, astfel încât în prima parte a 
lunii martie să avem o decizie adoptată şi totul să fie foarte clar”, a declarat Eugen Teodorovici, într-o emisiune la 
Realitatea TV. 
Oficialul a precizat că lucrurile vor fi clarificate în luna martie „tocmai pentru a nu depăşi termenul de 90 de zile 
(de la începutul anului) în care contribuabilii cu venituri din activităţi independente îşi păstrează calitatea de 
asiguraţi în sistemul public de sănătate”. 
Potrivit ministrului Finanţelor, vor exista „câteva principii” în baza cărora se vor clarifica, în viitorul act normativ, 
lucrurile care acum sunt în suspensie. Redăm, în continuare, precizările ministrului: 
- „Din cele 5 formulare ANAF în care se declară veniturile va mai rămâne unul singur” 
- „Se va merge pe estimare (n.n.- a veniturilor), deci fiecare va depune o singură declaraţie şi va avea o singură 
plată pe an. Vor exista declaraţii rectificative” 
- „Cei care au depus Formularul 600 (38.000 de contibuabili) nu mai depun decât dacă suma este mai mare” 
- „Nu îşi pierde nimeni calitatea de asigurat. Suntem în termen de 90 de zile şi nimeni nu pierde calitatea de 
asigurat la sănătate”. 
„Săptămâna aceasta definitivăm mecanismul respectiv şi apoi începe discuţia publică pe fiecare propunere în 
parte”, a spus Teodorovici. 
„Astăzi, un salariat plăteşte contribuţie la cât câştigă, dar pe PFA - cu câştiguri uneori mult mai mari - se plăteşte la 
suma minimă, la 1.900 de lei. Este corect aşa? Nu e corect, şi lucrurile acestea se vor reolva”, a mai spus ministrul, 
precizând că obligaţia de completare a Formularului 600 le revine contribuabilior care au realizat un venit de 
peste 1.900 de lei lunar în 2017. 
Eugen Teodorivici a mai dat asigurări că se vor rezolva, totodată, şi „sincopele” din noua Lege a salarizării. „Au fost 
mereu nemulţumiţi în sistem şi trebuia făcută o lege clară şi aşezată pe mai mulţi ani. Astăzi avem o lege a 
salarizării, un document complex. Sunt sincope, dar cazurile sunt mici, sub 3 la sută. Punctual, am început să 
rezolvăm aceste situaţii - vorbesc de mame, bolnavi de cancer şi bolnavi - să fie reglementate ca nimeni să nu 
piardă faţă de ceea ce a avut anul trecut”. 
„În 2015, deficitul bugetului de pensii era de 18 miliarde de lei; astăzi, cu transferul contribuţiilor, deficitul scade 
la 7 miliarde de lei”, a mai precizat ministrul Finanţelor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Teodorovici, în luptă cu plicurile care pleacă către contribuabili: Cheltuiala asta să dispară 
Ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici, a declarat, miercuri, că Fiscul cheltuie anual zece milioane de euro pe 
plicurile pe care le trimite contribuabililor, adăugând că se discută un set de propuneri la nivelul Guvernului 
pentru a evita o astfel de cheltuială. 
„Vă dau un exemplu aşa, ca timp de cheltuială care trebuie să dispară urgent din zona publică. Fiscul ştiţi că 
trimite acele plicuri către contribuabili. Cheltuiala anuală pe această zonă este undeva la 10 milioane de euro. Un 
total nejustificat. Adică putem să aplicăm aici clar o măsură care să ducă la evitarea trimiterii prin poştă a acestor 
plicuri, pe care de foarte multe ori, cei care sunt vizaţi nu le ridică de la Poştă. Noi emitem, dar ei nu ridică şi atunci 
este un exemplu mic, dar cumulat cu altele, veţi vedea că sunele sunt foarte mari”, a susţinut Teodorovici, la 
Parlament. 
Ministrul de Finanţe a precizat că va analiza ce se poate face pentru ca toţi contribuabilii să poată comunica 
online cu Fiscul. 
„Va fi un set de propuneri, îl discutăm la nivelul conducerii Guvernului şi vom comunica public toate aceste măsuri. 
Cei care spuneţi că nu au (Internet – n.r.), eu am următoarea abordare, repet, suntem în secolul XXI, într-un an 
destul de avansat. Nu putem să ţinem o ţară pe loc pentru unii sau alţii. Vom vedea pentru fiecare zonă în parte ce 
se poate face la nivelul administraţiei centrale şi locale, pentru ca toţi cei care sunt contribuabili să aibă acces să 
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poată să comunice online cel puţin cu zona de Fisc. (…) O să vedeţi că soluţiile vor fi şi pentru zonele din vârful 
muntelui. O să vedeţi cât de frumos le aşezăm în practică”, a adăugat Eugen Teodorovici. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Patriarhul Daniel îi răspunde lui Teodorovici: BOR este cel mai mare filantrop 
Biserica Ortodoxă este, la ora actuală, cel mai mare filantrop din punct de vedere al contribuţiei în lucrarea 
socială, a afirmat miercuri patriarhul Daniel în plenul Adunării Naţionale Bisericeşti, potrivit Agerpres. 
Patriarhul a precizat că în 2017 Biserica Ortodoxă Română a cheltuit în scop filantropic 110.782.632 lei şi a 
subliniat că aceasta „înseamnă jertfă, înseamnă efort şi grijă faţă de popor”. 
Adunarea Naţională Bisericească este organismul central deliberativ al Bisericii Ortodoxe Române pentru 
problemele administrative, sociale, culturale, economice şi patrimoniale. ANB este formată din toţi ierarhii 
Sfântului Sinod şi câte trei reprezentanţi (un cleric şi doi mireni) de la fiecare eparhie. 
Joi, membrii Sfântului Sinod al Bisericii Ortodoxe Române se vor întruni în şedinţă de lucru, care are pe ordinea de 
zi peste 30 temeiuri din domenii foarte diverse ale vieţii bisericeşti şi două alegeri de arhiereu vicar la două 
eparhii din afara graniţelor ţării, informează sursa citată. 
Ministrul Finanţelor Publice, Eugen Teodorovici, susţine că sumele pe care teoretic statul ar trebui să le ia ca 
impozit Bisericii Ortodoxe Române (BOR) vor rămâne în cadrul bisericii pentru activităţi cu caracter social. 
„Nu vorbesc despre o impozitare a Bisericii, doar în a sublinia mult mai bine şi mai clar rolul acesteia pe care îl are 
în societate vizavi de problemele cu caracter social. Adică, acele sume pe care statul teoretic al trebui să le ia 
rămân la Biserică. Nu le ia statul deloc, iar biserica de acei bani întreprinde activităţi cu caracter social pe care 
statul le menţionează şi anume: copii cu probleme, persoane cu dizabilităţi, oameni în vârstă”, a declarat, 
sâmbătă, Eugen Teodorovici, fiind întrebat dacă mai susţine impozitarea bisericii, potrivit unor declaraţii făcute 
anul trecut la Digi24. 
În ceea ce priveşte modul în care poate fi verificată Biserica dacă a derulat acele activităţi sociale, mai ales că în 
momentul de faţă nu plăteşte impozit pe ceea ce vinde şi pe serviciile pe care le oferă populaţiei, Teodorovici a 
răspuns: „E posibil să se aplice o sumă forfetară”. 
„Repet. Asta a fost ideea. Discutăm împreună care sunt acele activităţi pe care statul ar putea să....(le impoziteze 
n.r.), dar suma respectivă nu o ia statul şi rămâne la nivelul bisericii, pentru că Biserica a demonstrat foarte clar că 
mult mai bine gestionează acest tip de probleme. Statul a dovedit că este corigent la acest capitol, de a avea grijă 
de probleme sociale, iar biserica a făcut asta foarte bine în ultimii ani. (...) Astfel de acţiuni, să spunem, opresc 
acel curent negativ împotriva Bisericii!”, a subliniat ministrul Finanţelor. 
Întrebat cum ar putea primi un angajament din partea Bisericii Ortodoxe prin care să se ştie că banii pe care nu îi 
dă la Bugetul de stat se vor duce pe partea socială, şeful MFP a răspuns: „Repet, este o evidenţiere a unor sume 
de bani cu destinaţie clară către zona socială de care statul din păcate nu ştie de ani de zile (...) va exista o discuţie 
informală cu Patriarhul. După slujba de duminică putem să discutăm”. 
(Sursa: Agerpres) 

 

 Valoarea gazelor româneşti se va stabili la Viena 
În acest fel au decis autorităţile să calculeze redevenţele pentru resursele aflate pe teritoriul ţării. Companiile 
din domeniu spun că suntem singurii din lume care calculăm un preţ în funcţie de tranzacţiile realizate în altă 
ţară. 
 Statul a pierdut peste 7 miliarde de lei din exploatarea gazelor naturale pe teritoriul României. Motivul este că 
redevenţele pentru aceste resurse au fost calculate cu un preţ de referinţă care nu a mai fost modificat din 2008. 
Acum, autorităţile vor să ia drept preţ de referinţă cotaţia gazelor la bursa din Viena. Asta înseamnă o dublare a 
preţului de referinţă, fapt ce ar putea duce la scumpirea gazelor pentru consumatori, spun producătorii. 
Daniel Apostol, secretar general al Asociaţiei Companiilor de Explorare şi Producţie: „Acest lucru poate însemna şi 
un risc inflaţionist pentru piaţa autohtonă. S-ar putea să constatăm că preţurile care se întorc către consumatorul 
final din România să includă această taxare, cotizaţie către statul român, raportată la o piaţă independentă de 
consumatorii români”. 
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Creşterea ar fi de la 45 de lei pentru fiecare Megawatt oră la 89 de lei, iar motivul principal este colectarea unor 
sume mai mari la buget. 
Iulian Iancu, preşedintele Comisiei de Industrii Camera Deputaţilor: „Dacă în urma acestei formule se înregistrează 
o uşoară creştere a plăţilor obligatorii pentru operatori, este o îngrijorare pentru operatori. Dar, este un plus 
pentru bugetul de stat. Dacă ar fi fost mai mic, s-ar fi simţit foarte tare afectat ministrul de Finanţe şi construcţia 
bugetară din acest an”. 
Astfel, ceea ce ar fi bine pentru bugetul statului, ar putea duce la scumpirea gazului în ţară. În acest moment 
statul încasează anual aproximativ 1 miliard de lei din redevenţa pentru gazele naturale exploatate în România. 
Preţul de referinţă raportat la bursa din Viena este incorect, spun producătorii, pentru că acolo se tranzacţionează 
la cotaţii care conţine deja tariful de transport. 
Practic este deja majorat de costuri conexe şi unele destul de mari pentru că gazul vine preponderent din 
Federaţia Rusă, de la mii de kilometri distanţă. 
Iar România ajunge să se raportează la o bursă la care nu ajunge nicio moleculă din gazul extras de la noi. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Creşteri uşoare pentru indicii ROBOR la 6, 9 şi 12 luni 
Indicele ROBOR la trei luni, în funcţie de care se calculează costul creditelor în lei cu dobânda variabilă, a rămas la 
nivelul de marţi - 2,06%, dar indicii la 6, 9 şi 12 luni au înregistrat creşteri uşoare, conform datelor publicate de 
Banca Naţională a României (BNR). 
Indicele la şase luni, utilizat în calculul dobânzilor la creditele ipotecare, a crescut la 2,37%, de la 2,36%. 
Indicele ROBOR la nouă luni, care reprezintă rata dobânzii plătită la creditele în lei atrase de către băncile 
comerciale de la alte bănci comerciale pentru o perioadă de nouă luni, a crescut la 2,43%, de la 2,42%, valoarea 
înregistrată marţi. 
Indicele ROBOR la 12 luni a crescut la 2,42%, de la 2,46%. 
ROBOR reprezintă rata medie a dobânzii la care băncile româneşti se împrumută între ele în lei. Indicele se 
stabileşte zilnic de BNR ca medie aritmetică a cotaţiilor practicate de zece bănci selectate de Banca Naţională. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 INS: Rata anuală a inflaţiei a urcat la 4,3%, în ianuarie 2018, un record al ultimilor 5 ani 
Rata anuală a inflaţiei a fost în ianuarie de 4,3%, după ce în decembrie fusese de 3,3%, arată datele comunicate 
miercuri de Institutul Naţional de Statistică (INS). Rate anuale de inflaţie mai mari de 4% nu au mai fost 
consemnate din 2013. 
Rata anuală a inflaţiei a fost în ianuarie de 4,3%, după ce în decembrie fusese de 3,3%, arată datele comunicate 
miercuri de Institutul Naţional de Statistică (INS). Rate anuale de inflaţie mai mari de 4% nu au mai fost 
consemnate din 2013. 
Faţă de luna decembrie 2017, în ianuarie 2018 cel mai mult s-au scumpit mărfurile nealimentare (în medie, cu 
1,08%), preţurile alimentelor au crescut 0,64%, iar tarifele pentru servicii au avansat cu 0,32%. 
Faţă de luna ianuarie 2017, în ianuarie 2018 mărfurile nealimentare s-au scumpit, în medie, cu 6,23%, preţurile 
alimentelor au crescut 3,79%, iar tarifele pentru servicii au avansat cu 0,9%, arată datele INS. 
„Preţurile de consum în luna ianuarie 2018 comparativ cu luna decembrie 2017 au crescut cu 0,8%. Rata medie a 
preţurilor de consum în ultimele 12 luni (februarie 2017 - ianuarie 2018) faţă de precedentele 12 luni (februarie 
2016 - ianuarie 2017), este 1,7%”, se arată într-un comunicat al INS. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Economia României a crescut cu 7% în anul 2017, depăşind până şi China 
Produsul Intern Brut - PIB - pe anul 2017 a crescut cu 7% faţă de anul 2016. În trimestrul IV din 2017, PIB a crescut 
cu 0,6% faţă de trimestrul anterior şi cu 7% faţă de acelaşi trimestru din 2016, arată datele transmise miercuri de 
Institutul Naţional de Statistică (INS) 
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Produsul Intern Brut - PIB - pe anul 2017 a crescut cu 7% faţă de anul 2016. În trimestrul IV din 2017, PIB a crescut 
cu 0,6% faţă de trimestrul anterior şi cu 7% faţă de acelaşi trimestru din 2016, arată datele transmise miercuri de 
Institutul Naţional de Statistică (INS). 
„Produsul Intern Brut în trimestrul IV 2017 a fost, în termeni reali, mai mare cu 0,6% comparativ cu trimestrul III 
2017. Faţă de acelaşi trimestru din anul 2016, Produsul Intern Brut a înregistrat o creştere cu 6,9% pe seria brută şi 
de 7,0% pe seria ajustată sezonier”, se arată într-un comunicat al INS. 
Pentru anul 2017, niciuna dintre prognozele oficiale nu anticipase o creştere de 7%, cea mai optimistă – a 
Comisiei Naţionale de Prognoză – estimând o creştere de 6,1%. 
INS a mai anunţat că seria ajustată sezonier a PIB a fost recalculată, indicii de volum fiind revizuiţi faţă de a doua 
variantă provizorie a Produsului Intern Brut pentru trimestrul III 2017, publicată în 12 ianuarie 2018. Astfel, 
rezultatele trimestrului II 2017, comparativ cu trimestrul III 2017, au fost revizuite de la 2,0% la 1,7%, iar 
rezultatele trimestrului III 2017, comparativ cu trimestrul II 2017, au fost revizuite de la 2,6% la 2,4%. 
„Seriile ajustate sezonier se recalculează trimestrial ca urmare a modificării modelelor adoptate, a numărului de 
regresori folosiţi, a modificării seriilor brute şi a numărului de observaţii disponibile”, precizează INS. 
Comparativ, anul trecut, economia chineză, a doua mare putere economică a lumii, după SUA, a crescut cu 6,9%, 
cel mai rapid ritm din ultimii doi ani, depăşind aşteptările analiştilor. La rândul lor, Statele Unite au raportat anul 
trecut un avans de 2,3%, scrie Ziarul Financiar. 
(Sursa: Ziarul Financiar) 
 

 Directorul Fondului Naţional de Garantare a Creditelor pentru IMM-uri, despre Prima Casă: Fondurile sunt în 
scădere, dar programul va continua 
Directorul Fondului Naţional de Garantare a Creditelor pentru IMM-uri, Alexandru Petrescu, a declarat, miercuri, 
la Timişoara, că fondurile alocate programului “Prima Casă” sunt în scădere, dar acesta va mai funcţiona câţiva 
ani, fiind lansat spre deblocarea creditelor pentru achiziţia de locuinţe. 
Directorul general al Fondului Naţional de Garantare a Creditelor pentru Întreprinderi Mici şi Mijlocii (FNGCIMM), 
Alexandru Petrescu, a declarat, miercuri, la Timişoara, că fondurile alocate programului “Prima Casă” sunt în 
continuă scădere. 
“Programul Prima Casă are o predictibilitate clară. Am avut în 2017, 2,5 miliarde de lei alocare, în 2016, aproape 
trei miliarde de lei, în anul 2018 avem două miliarde de lei, la fel şi în 2019 şi 2020, iar în anul 2021 va fi o alocare 
de 1,5 miliarde de lei. Programul este unul dintre cele mai de succes programe guvernamentale postdecembriste. 
Au fost, la nivel ţării, din anul 2009 până în prezent, peste 240.000 de scrisori de garantare. Pe Regiunea V Vest 
vorbim de peste 20.000 de scrisori de garantare pentru programul Prima Casă, din care Timişul ocupă primul loc, 
cu peste 13.000 de scrisori de garantare. Este un program cu o foarte bună adopţie”, a afirmat Alexandru 
Petrescu. 
De asemenea, directorul FNGCIMM a mai precizat că programul “Prima Casă” se află într-o strategie de reducere 
a alocării, pentru că a fost lansat cu scopul deblocării creditelor pentru sistemul imobiliar. 
“Programul este într-o strategie de reducere a alocării, pentru că a fost lansat într-un moment în care exista un 
blocaj din perspectiva creditării bancare pentru achiziţia de imobiliare. Nu se acordau credite pentru achiziţia de 
apartamente sau case, iar programul a venit în întâmpinarea băncilor, să le încurajeze să crediteze. În 2018 există 
o activitate efervescentă de creditare, în agenţiile bancare puteţi vedea că există pachete de creditare în afara 
programului Prima Casă, cu termeni şi condiţii oarecum similare. Era evidentă o plus-valoare prin programul 
Prima Casă, că doar 5% din avans era necesar. La nivelul datelor pe care le avem, oamenii preferă să plătească şi 
mai mult de 5%, avem o medie a avansului de circa 7-8%. Chiar dacă pot 5%, preferă să plătească şi mai mult 
pentru a avea rate mai mici”, a declarat Alexandru Petrescu. 
Totodată, directorul general al Fondului Naţional de Garantare a Creditelor pentru Întreprinderi Mici şi Mijlocii a 
mai precizat că programul Prima Casă va demara din a doua jumătate a lunii februarie şi va veni cu elemente de 
noutate. 
“Programul va demara din a doua jumătate a lunii februarie. Deja am făcut, zilele trecute, alocarea celor două 
miliarde de lei către toate băncile partenere. Ca un element de noutate, urmează să facem o alocare intermediară 
la jumătatea anului. Deci, nu în totalitate cele două miliarde de lei au fost alocate către cele 30 de bănci. Au fost 
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puţin peste trei sferturi, urmând ca în funcţie de performanţa lor, primele trei bănci care trec de pragul de 80% 
epuizare a fondului să primească ca şi recunoaştere de buni performeri şi restul alocării care ne-a rămas în sold, 
urmând ca la sfârşitul anului, noiembrie-decembrie 2018, să analizăm nivelul de performanţă, să luăm din 
alocările băncilor care nu au performat aşa cum sperau ele sau credeam noi că vor performa şi să le dăm în 
continuare tot performărilor. Scopul este ca ultima zi din anul 2018 să ne prindă cu zero lei din ceea ce înseamnă 
cele două miliarde de lei alocate”, a conchis Alexandru Petrescu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Complici la haosul imobiliar. Ordonanțe care reglementau autorizațiile de construcție, respinse în Parlament 
O lege a urbanismului veche din 2001, interpretată de primari cum vor, a dus la haos imobiliar. În comunele din 
jurul marilor orașe s-au construit cartiere de blocuri, dar nu s-a investit în străzi și utilități. Acum, zeci de mii de 
familii îndură un trafic de coșmar și nu au acces la canalizare sau apă potabilă. Între timp, două ordonanțe care ar 
fi înăsprit acordarea autorizațiilor de construcție au picat în Parlament. 
Comuna clujeană Florești a devenit una dintre cele mai mari localități rurale din România. Peste 30.000 de 
persoane s-au mutat acolo pentru locuințele mai ieftine decât în Cluj-Napoca. Dar investițiile în străzi și utilități nu 
au ținut pasul cu boomul imobiliar. 
O călătorie cu mașina, pe o distanță de câțiva kilometri, spre Cluj durează chiar și o oră. 
Nici ca pieton nu este mai ușor. Trotuarele sunt înguste sau lipsesc. Rețeaua de canalizare nu face față numărului 
tot mai mare de costrucții. Primarul dă asigurări că problemele vor fi rezolvate, în timp. 
Dar se poate și altfel. Comunele Dumbrăvița și Giarmata din jurul Timișoarei se dezvoltă odată cu modernizarea 
drumului de legătură. 
Dezvoltarea haotică a localităților este consecința legislației care lasă loc interpretărilor. 
Legea urbanismului din 2001 nu obligă primarii să condiționeze acordarea autorizațiilor de construcție de 
realizarea infrastructurii. 
Două ordonanțe de urgență care reglementau mai strict acordarea autorizațiilor de construcție au fost respinse în 
Parlament. 
România a avut o legislație mai strictă în domeniul urbanismului, în perioada interbelică. Atunci, nu se construia 
nimic fără să existe un plan clar pentru dezvoltarea infrastructurii și a utilităților. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Uber introduce primele LIMITE pentru şoferi. Ce trebuie să facă aceştia după 12 ore de condus 
În ciuda faptului că pe pieţele din vest, Uber este un serviciu care activează de mulţi ani, abia acum compania a 
decis că trebuie să impună nişte limte pentru şoferii parteneri. Astfel, în următoarele două săptămâni, aplicaţia le 
va permite şoferilor să fie activi doar 12 ore consecutive, după care îi va obliga să ia o pauză, scrie Go4it. 
Această decizie vine în încercarea de a elimina posibilitatea de accidente pe drum în timpul curselor Uber din 
cauza oboselii. 
Această capabilitate a aplicaţiei va debuta în Statele Unite, unde după primele zece ore de activitate continuă pe 
serviciu, şoferul va primi o notificare care îl atenţionează că se apropie de limita de 12 ore, potrivit Go4it. După ce 
întregul timp expiră, aplicaţia nu va mai livra comenzi noi către şofer, acesta fiind obligat să ia o pauză de 
minimum şase ore. Măsurătoarea va fi realizată folosind coordonatele GPS pe care dispozitivul inteligent al 
şoferului îl trimite către server, însă timpii lungi de aşteptare precum opririle mai lungi de cinci minute nu vor fi 
contorizate. Opririle la semafoare şi staţionările vor fi însă considerate drept timpi de condus. 
De asemenea, dacă şoferul va efectua în aceeaşi zi două sesiuni de câte şase ore la distanţă mică între ele, limita 
va fi impusă la sfârşitul celei de-a doua sesiuni, fiind nevoie de şase ore de odihnă pentru a putea prelua din nou 
comenzi. Aceste limite vor fi adaptate şi la legislaţia locală în vigoare, anumite state americane oferind legal 
posibilitatea de a lucra ca şofer pentru 13 ore din 24. Rivalul Uber din SUA, Lyft, are deja impusă o limită de 14 ore 
cu şase ore pauză. 
Această capabilitate ar putea să devină activă şi pe alte pieţe, inclusiv în România, însă momentan nu avem 
informaţii concrete despre această posibilitate. Având însă în vedere că mulţi dintre şoferii Uber activează pe mai 
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multe servicii simultan, precum Taxify sau Lyft, probabil că noua limită nu va elimina complet şoferii obosiţi după 
multe ore de condus. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 MApN: Întâlniri bilaterale ale ministrului Mihai Fifor, în marja ministerialei NATO de la Bruxelles 
Ministrul apărării naţionale, Mihai Fifor, a avut miercuri întâlniri bilaterale cu omologii din Republica Polonă, 
Canada şi Bulgaria, în marja Reuniunii miniştrilor apărării din ţările membre ale NATO, de la Bruxelles, informează 
un comunicat al MApN. 
Discuţiile cu ministrul polonez al apărării, Mariusz Błaszczak, au fost axate pe aspecte vizând cooperarea bilaterală 
în domeniul apărării, situaţia de securitate din regiune în contextul implementării deciziilor Summitului de la 
Varşovia, precum şi pe importanţa consolidării dialogului politico-militar pe probleme de securitate, având în 
vedere specificul poziţiei geostrategice a celor două state, de flanc al NATO şi UE. 
Potrivit sursei citate, un accent deosebit a fost pus pe pregătirea primei reuniuni a miniştrilor apărării din statele 
membre B9, ce va fi coorganizată de România şi Polonia, la Bucureşti, în luna martie, eveniment ce va oferi cadrul 
necesar pentru aprofundarea dialogului şi coordonării între aliaţii din Europa Centrală şi de Est, în perspectiva 
următorului Summit NATO. Totodată, cei doi miniştri au agreat să menţină nivelul ridicat al cooperării bilaterale în 
domeniul apărării, sens în care au convenit asupra următoarelor momente ale dialogului bilateral la acest nivel. 
De asemenea, miniştrii român şi canadian ai apărării, Mihai Fifor şi Harjit Singh Sajjan, au subliniat progresul 
semnificativ înregistrat de cooperarea bilaterală în domeniul apărării şi perspectivele favorabile pentru 
dezvoltarea în continuare a relaţiilor militare. Un accent deosebit a fost pus pe aprofundarea cooperării în 
domeniul medicinei militare, în special în ceea ce priveşte îmbunătăţirea sistemului de cercetare, gestionare a 
riscului, diagnosticare şi tratament specifice afecţiunilor de stres posttraumatic. 
 
"În context, ministrul Mihai Fifor a exprimat angajamentul ferm pentru dezvoltarea cooperării dintre cele două 
armate şi a mulţumit Canadei pentru contribuţia substanţială la toate componentele prezenţei înaintate a NATO 
în regiunea Mării Negre. S-a convenit, de asemenea, să fie continuat dialogul pentru identificarea unor noi 
oportunităţi de cooperare pentru consolidarea prezenţei militare canadiene pe segmentul sudic al flancului estic", 
arată MApN. 
 
În discuţiile cu omologul său bulgar, Krasimir Karakachanov, Mihai Fifor a subliniat cursul ascendent al relaţiilor de 
cooperare militară bilaterală, prin intensificarea dialogului politico-militar şi participarea la exerciţii şi activităţi de 
instruire în comun. Cei doi miniştri ai apărării au avut un schimb de opinii privind situaţia de securitate din 
regiunea extinsă a Mării Negre, reiterând interesul comun pentru consolidarea stabilităţii regionale, inclusiv prin 
prezenţa înaintată aliată din zonă. În context, a fost accentuată şi importanţa viitoarei reuniuni B9 la nivelul 
miniştrilor apărării din statele membre, ce va fi organizată la Bucureşti, a mai informat MApN.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 INCIDENT în Marea Neagră: Navă militară britanică, ce venea din România, aproape de o coliziune cu un vas 
rus/ Rusia neagă 
O navă militară britanică ce revenea de la exerciţii efectuate în comun cu ambarcaţiuni ale Forţelor Navale 
române a fost aproape de o coliziune cu un vas militar rus, în sud-vestul Mării Negre, afirmă surse citate de presa 
britanică, dar oficiali din Ministerul rus al Apărării au negat informaţiile. 
Nava multirol HMS Enterprise, aparţinând Forţelor Navale Regale britanice, a trecut la o distanţă de doar câţiva 
metri de vasul militar rus de aprovizionare Kyzyl-60, în sud-vestul Mării Negre, în apropiere de intrarea în 
Strâmtoarea Bosfor, au declarat surse citate de tabloidul britanic Daily Star. 
În momentul presupusului incident, HMS Enterprise se îndreapta spre Strâmtoarea Bosfor şi Marea Mediterană, 
după efectuarea de exerciţii militare în Marea Neagră cu nave din România şi Turcia. 
Nava rusă Kyzyl-60 revenea în Rusia după ce a participat la operaţiuni în estul Mării Mediterane, în largul portului 
sirian Tartus. 
Administraţia Vladimir Putin a negat informaţiile. 
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Ministerul rus al Apărării a dat asigurări că nu a existat niciun risc de coliziune între cele două nave. "Nu au avut 
loc manevre periculoase între navele Kyzyl-60 şi HMS Enterprise", a declarat căpitanul Viacheslav Truhaciov, 
purtătorul de cuvânt al Flotei ruse a Mării Negre, citat de agenţia Tass. 
Alţi oficiali din cadrul Ministerului rus al Apărării au declarat că cele două nave au trecut la distanţa de circa 185 
de metri una de cealaltă. 
Nave din cadrul Forţei maritime de reacţie rapidă a NATO au efectuat săptămâna trecută exerciţii împreună cu 
Forţele navale române, în Marea Neagră, în scopul intensificării abilităţii Alianţei Nord-Atlantice de a proteja 
"suveranitatea naţională" prin apărarea colectivă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Un influent politician din partidul Angelei Merkel se opune admiterii României în zona euro: "Nu vrem o altă 
dezbatere şi noi jonglerii" 
Ministrul bavarez de Finanţe, Markus Söder, premierul desemnat al Bavariei, a respins miercuri ideea admiterii 
unor "ţări precum Bulgaria şi România" în zona euro, relatează agenţia Reuters şi de publicaţia Handelsblatt. 
"Nu vrem o altă dezbatere şi noi jonglerii. Nu vrem extinderea zonei euro prin includerea unor ţări precum Bulgaria 
şi România", a afirmat miercuri Markus Söder, membru al Uniunii Creştin-Sociale (CSU), filiala bavareză a Uniunii 
Creştin-Democrate (CDU), partidul cancelarului Angela Merkel. 
"Ne opunem eurobondurilor şi înfiinţării postului de ministru european al Finanţelor", a subliniat Markus Söder, 
unul dintre cei mai influenţi lideri politici din Germania. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Comisia Europeană propune condiţionarea accesării fondurilor europene de respectarea valorilor 
fundamentale 
Comisia Europeană a propus, miercuri, condiţionarea accesării fondurilor comunitare de respectarea valorilor 
fundamentale de către ţările membre ale Uniunii Europene. 
"Comisia Europeană stabileşte opţiuni pentru modernizarea bugetului UE, inclusiv prin instituirea unor asocieri 
între obiectivele bugetului comunitar şi modul în care este finanţat mai puternic", anunţă instituţia în proiectul 
intitulat "Bugetul pe termen lung al UE după anul 2020: Opţiuni şi consecinţe". 
"În plus, stabilim posibilităţi pentru consolidarea legăturii - numită frecvent «condiţionare» - între accesarea 
fondurior comunitare şi respectarea valorilor fundamentale ale Uniunii Europene". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Miniștrii de externe din UE discută la Sofia despre Balcanii de Vest, Siria și Coreea de Nord 
Noi potenţiale state membre ale Uniunii Europene din Balcanii de Vest şi situaţia din Siria, precum şi Coreea de 
Nord vor fi principalele subiecte ce vor fi discutate joi şi vineri de miniştrii de externe din UE la o reuniune la Sofia, 
relatează dpa, conform agerpres.ro.  
Reuniunea ministerială de două zile are loc la doar o săptămână după ce UE şi-a stabilit noua strategie de 
integrare a regiunii Balcanilor de Vest.  
Planul stabileşte o cale clară către aderarea la UE a şase ţări: Serbia, Bosnia şi Herţegovina, Muntenegru, Kosovo, 
Macedonia şi Albania.  
Primii doi candidaţi în cursă, Serbia şi Muntenegru, ar putea să se alăture blocului comunitar cel mai devreme în 
2025, a anunţat Comisia Europeană.  
Miniştrii de externe din UE urmează să discute joi despre Balcanii de Vest şi se vor întâlni vineri cu reprezentanţii 
ţărilor candidate.  
Tot joi, miniştrii vor discuta situaţia din Siria şi Coreea de Nord.  
În ultimele zile, UE şi-a exprimat îngrijorarea cu privire la escaladarea militară recentă în Siria, inclusiv creşterea 
tensiunilor la frontiera israeliană şi ofensiva Turciei în nordul Siriei. 
(Sursa: Agerpres) 
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